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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for rimeligheden i at koble hjælp til banker under finanskrisen 

sammen med, at den finansielle sektor skal betale en stor del af regeringens pensionsud-

spil, når en opgørelse fra Erhvervsministeriet viser, at staten havde et samlet overskud på 

17 mia. kr. fra bankbakkerne? Der henvises til notatet ”Endelig opgørelse af overskuddet 
af bankpakkerne” fra Erhvervsministeriet (link: https://em.dk/media/12237/endelig-op-

goerelse-af-overskuddet-af-bankpakkerne.pdf). 

 

Svar 

Under finanskrisen fik den finansielle sektor store hjælpepakker stillet til rådighed for at 

holde hånden under sektoren og begrænse risikoen for et bankkollaps. Heldigvis virkede 

hjælpepakkerne efter hensigten, og Danmark undgik et bankkollaps og en endnu værre 

medfølgende dyb og langstrakt makroøkonomisk krise end den, vi oplevede.  

 

Det resulterede i, at staten isoleret set fik et regnskabsmæssigt opgjort overskud på hjæl-

pepakkerne, da en stor del af sektoren kunne fortsætte uden fx at trække uforholdsmæs-

sigt meget på de udvidede garantiordninger på indskud over 750.000 kr. og de garante-

rede lån, bankerne optog. Det resulterede også i, at den finansielle sektor kort efter krisen 

var på benene igen med milliard-store overskud. Bl.a. derfor finder regeringen, at det er 

rimeligt, at den finansielle sektor skal bidrage mere til fællesskabet gennem et samfundsbi-

drag til Ret til tidlig pension for de danskere, der har haft et langt og hårdt arbejdsliv. 
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